
P r o t o k 6 1 nr XLVI2017 
z obrad XLV sesji  Rady Miejsklej w Ktodzku, 
k t6ra odbyta'siq w dn iu  24 sierpnia 2017r. 

w sail  Rajc6w Urzqdu Mlasta w Ktodzku 

Sesja rozpoapta sig o godz. 14:OO. 

1. Otwarcie obrad XLV sesj l  Rady Miejskiej w Klodzku. 
Otwarcia sesji dokonat Przewodniczqcy Rady Miejskiej w Klodzku Pan Tomasz f absk l  mbwlqc: 
,,Otwieram obrady XLV sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

2. Stwlerdzenie ws inoJc i  sesji. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabsk i  stwierdzit, i t  w sesji uuestn iuy 21  radnych 
w zwiqzku z tyrn wszystkie podejmowane decyzje bedq prawornocne. 

3. Wyb6r sekretarza sesji. 
Na sekretarza sesji Przewodniczqcy Pan Tomasz i a b s k l  zaproponowal radnq Paniq Anetp 
toslewlcz. Innych kandydatur nie zgtoszono. Pani radna wyrazita zgodp. Poddano kandydature pod 
gtosowanie. 
Glosowanie: za - 21, prreciw - 0, wst~ymalo siq - 0. 
Radna Pani Aneta Loslewicz zostata powotana na sekretarza obrad XLV sesji Rady Miejskiej 
w Ktodzku. 

4. Wrqczenie dyplom6w I medali: ,,Sponsor Sportu Ktodzkiego" oraz ,,Mecenas Kul tury 
Khdzklej". 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz Zabski wraz z Burmistrzem Miasta Ktodzka Panem Michatem Piszko 
wreczyli wyrbtnienia i medale dla osbb i firm, ktbre wniosly wkkad finansowy i rzeczowy w rozwbj 
sportu i inicjatyw kulturalnych na terenie miasta Ktodzko. 

Sponsor Sportu Klodzk/ego za najwiekszy wktad finansowy we wspbtfinansowanie przedsigwzl~t 
sportowych na terenie miasta Ktodzka w roku 2016 otrzyrnali: 
zloty medal - ZETKAMA Sp. z 0.0. w Scinawce ~redniej ,  
srebrny medal - Jerzy Sierakowski, 
bqzowy medal - DORAL Sp.j. P. Chmielewski, R. Kalinowski, I.  '.Sierakowski oraz Ktodzkodls 
sp. z 0.0. 
Wyr6inlenia otrzymali: Leroy Merlin w Klodzku, Mobil - Tel. Sp. j. B.K.Z Smiechowscy, RAPMET 
Sp, z o.o., CALOR Energetyka Cieplna Sp. z 0.0. 

W kategorii Mecenasdw Kultury Klodzkiej wyrbinienia za wsparcie rzeczowe inicjatyw 
kuituralnych odbywajqcych sig w roku 2016 na terenie Klodzka otrzymali: Wytwbrnia Wbd 
Mineralnych,, Mineral" Sp. j, w Gorzanowie oraz Fundacja ,,Razem mozerny wigcej" w Ktodzku. 

Wszyscy nagrodzeni dyplomami i medalami otrzymali kwiaty oraz gromkie brawa. 
Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz Zabski ogtosil pieciorninutowq przerwe w sesji na wykonanle 
pamlqtkowego zdjecia. 

Po wznowieniu obrad Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabsk l  poinformowat 
o koniecznoici wprowadzenia zmian n porzqdku obrad. Przewodniaqcy Rady udzielit gbsu 
Przewodniuqcemu Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska i ladu Przestrzennego 
Panu Zbignlewowi Nowakowl, kt6ry poinformowat, i e  wspblnie z Komisjq Budzetu, Finandw 
i Polityki Gospodaraej wnoszq o iciqgnipcie z porzqdku obrad projektu uchwaly na druku nr 351 
w sprawie zwoinienia z obowiqzku zbycia nieruchornofci w drodze przetargu. Komisja Gospodarki 
Kornunainej, Ochrony Srodowiska i tadu Przestrzennego skierowata do Burmistrza wniosek, it 
procedowanie nad projektem uchwaly w powytszej sprawie nastqpi po wywiqzaniu sig dziertawcy 
nieruchomoici zabudowanej budynkiem ustugowym Ekoiogiczna Pralnia Chemiczno-Wodna ,,Baliam 
przy ui. Czeskiej, z zapisbw umowy dzierlawy. 

Gtos zabrat Burmistrz Miasta Klodzka Pan Michat Piszko, ktb+ poprosil o wprowadzenie do 
porzqdku obrad projektu uchwaly w sprawie uchyienia uchwaly nr XXXVI/264/2016 Rady Miejsklej 



w Ktodzku z dnla 22 grudnia 2016 r. w sprawie zmiany uchwaty nr XXIV/275/2012 Rady Mlejskiej 
w Klodzku z dnia 30 sierpnia 2012 r. w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia ,,Miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu potoionego w rejonle ulic Noworudzkiej, Pblwlejskiej 
I Nowy Swiat w Klodzku, druk nr 353. Pan Burmistrz poinforrnowat, i e  podczas procedowania i pracy 
nad tyrn planem w 2016 roku byt sktadany wniosek przez osobe fizycznq, aby wytqczyt teren 
o kt6ryrn m6wirny z opracowywania planu. Niernniej jednej juz w trakcie dalszych prac nad projektern 
planu zostal ponownie ztoiony wniosek przez osobe fizyczng aby jednak ujqt ten teren przy 
opracowywaniu miejscowego planu dla tego terenu. 

Gtos zabral radny Pan Stanislaw Ferenc, ktory poprosil o rninutg ciszy. Miesiqc lipiec i slerpieh to 
rniesiqce, kt6re sq zwienueniern naszej historii. MieliSrny wiele spraw, choeby 20-lecie powodzi, 
kataklizm, kt6ry dotknqt nasz teren i wiadorno jakie ofiary ponieilisrny. W rniesiqcu lipcu byta te t  
rocznica obtawy augustowskiej, byta to operacja przeprowadzona w lipcu 1945 roku, zbrodnia 

dokonana na ok. tysiqcu ludzi obwodu augustowskiego. Wdwczas rnbj wujek w stopniu kapitana, ktbry 

zdobywal Berlin, t e i  byt w tej obtawie i co prawda putk praski odm6wil wykonania rozkazu. Dzisiaj nie 

wiern dlaczego jest to daiej bialq plamq w naszej historii i nikt o tyrn nie rnbwi. Mowi sic o oblawie 

augustowskiej, ale nikt nie wspomina o tym, ze ci co zdobywali Berlin, najdzielniejsi zotnierze odrnbwili 

rozkazu. M6wig o piechocie, ktbra stacjonowala na Pradze, to  praski pulk piechoty, kt6ry by1 ochronq 

rzqdu, odmbwil wykonania rozkazu. Natorniast 11 lipca wsporninaliimy ofiary rzezi wolyliskiej, jak 

r6wnlei mieliirny rocznicg Powstania Warszawskiego. Nie rnoierny tez zapomniet o ofiarach 

ostatniego kataklizmu, kt6ry rnial rniejsce na Pomorzu. Chciatbym takze wspornniet, i e  czqstkq tej sali 

byta Pani Anna Maryniak, ktbra przez wiele lat byla na tej sali podczas sesji Rady, byla zwiqzana z tyrn 

rniastem i iyta tyrn co sig dzialo w naszym mietcie. Na konlec chciatbyrn wspornniet datg 15 sierpnia 

- rocznicg Bitwy Warszawskiej, to rzecz ktdrq rnotemy sig chlubit, bo chot oplacona wieloma ofiarami, 

to  zakohczona sukcesem. JeSli radni wyraiq zgodg, to proszg o minute ciszy, aby oddaC hotd tyrn 

wszystkim, kt6rzy oddali swoje iycie. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz t absk i  zaproponowat, ieby rninutg ciszy przeprowadziC po 
ustaleniu porzqdku obrad. 

Uwag nie stwierdzono. 

Ptzewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k l  poddal pod glosowanie zdjpcie z porzqdku obrad projektu 
uchwaty na druku nr 351 w sprawie zwolnienia z obowiqzku zbycla nieruchomosci w drodze przetargu. 

Glosowanie: za - 21, pneciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Projekt uchwaly na d ruku  nr 351 zostal zdjety z porzqdku obrad. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poddat pod gtosowanie wprowadzenie do porzqdku obrad 
projektu uchwaty na druku nr 353 w sprawie uchylenia uchwaty nr XXXVI/264/2016 Rady Miejskiej 
w Klodzku z dnia 22 grudnia 2016 r, w sprawie zmiany uchwaly nr XXIV/275/2012 Rady Miejskiej 
w Ktodzku z dnia 30 slerpnia 2012 r, w sprawie przystmienia do sporzqdzenia ,,Miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu potoionego w rejonie ulic Noworudzkiej, P6twiejskiej 
i Nowy Swiat w Ktodzku. 

Gbsowanle: za - 21, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Projekt uchwa+y na  druku nr 353 zostat wprowadzony d o  p o n q d k u  obrad. 

Przewodniczqcy Rady Pen Tomasz tabsk i  poddat pod gtosowanie przyjpcie porzqdku obrad po 
zrnianach. 
Glosowanie: za - 21, pneciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 

ad  DO -wla sie nastgpuiaco; 
1. Otwarcie XLV sesji Rady Miejskiej w Ktodzku. 
2. Stwierdzenie wainokci sesji. 
3. Wyb6r sekretarza sesji. 
4. Wrgczenie dyplom6w i rnedali: ,,Sponsor Sportu Ktodzkiego"oraz,,Mecenas Kultury Ktodzkiej". 



5. Zatwierdzenie protokolu z XLIV sesji. 
6. Sprawozdanie Burrnistrza Miasta Xlodzka z pracy rniedzy sesjarni. 
7. Ocena przygotowania piac6wek oiwiatowych do roku szkolnego 2017-2018. 
8. Inforrnacja o stanie reaiizacji inwestycji w rnieicie Ktodzku. 
9. Podjecie uchwaty w sprawie zrniany uchwaly nr XUI/305/2017 Rady Miejskiej w Klodzku z 

dnia 27 kwietnia 2017 r. w sprawie udzielenia pornocy flnansowej Powiatowi Ktodzkiernu, 
druk nr 350. 

10. Podjecie -uchwah/ w sprawie udzieienia pornocy flnansowej Powiatowi Ktodzkiemu, 
druk nr 352. 

11. Podjpcie uchwaty w sprawie zrniany Wieioietniej Prognozy Finansowej Grniny Miejskiej Klodzko 
na lata 2017-2026, druk nr 347. 

12. Podjecie uchwaly w sprawie dokonania zrnian budietu Grniny Miejskiej Ktodzko na 2017 rok, 
druk nr 348. 

13. Podjecie uchwaly w sprawie wyratenia zgody na zawarcie urnowy dziedawy na czas 
nieoznauony w trybie bezprzetargowyrn, druk nr 344. 

14. Podjecie uchwaly w sprawie wyraiania zgody na zawarcie koiejnej umowy dziertawy, kt6rej 
przedrniotem jest ta sarna nieruchomosi, z dotychczasowyrn dzieriawca druk nr 345. 

15. Podjpcie uchwaty w sprawie uchyienia uchwaly nr XXXVI/264/2016 Rady Miejskiej w Ktodzku 
z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie zrniany uchwaly nr XXIV/275/2012 Rady Miejsklej 
w Klodzku z dnia 30 sierpnia 2012 r, w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia ,,Miejscowego 
pianu zagospodarowania przestrzennego terenu pdoionego w rejonie ulic Noworudzkiej, 
Pbtwiejskiej i Nowy Swiat w Klodzku, druk nr 353. 

16. Podjecie uchwaly w sprawie podplsania urnowy partnerskiej pornipdzy Miastem Lirnanowa, 
a Mlastern Klodzko, druk nr 346. 

17. Podjecie uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi na Burrnistrza Miasta Ktodzka, druk nr 349. 
18. Interpelacje i zapytania radnych. 
19. Wnioski i 06wiadaenia radnych. ' 
20. Sprawy r6tne. 
21. Zakohczenie sesji 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz tabski poprosit wszystkich obecnych na sail o powstanie 
i uczczenie rninutq ciszy wszystkich osob i wydarzeh wspomnianych przez radnego Pana Stanislawa 
Ferenca. 

5. Zatwlerdzenie protokolu z XLIV sesji. 
Protok6t zostal przedlotony radnyrn. 
Uwag do protokolu nie zgtoszono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz tabski poddal pod glosowanie prryjecie protokolu z XLIV sesji 
Rady Miejskiej w Klodzku. 
Glosowanle: za - 21, ptzeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Protokdl z XUV sesji Rady Miejskiej w Klodzku zostal ptzyjqty. 

6. Sprawozdanie Burrnistrza Mlasta Klodzka z pracy rnigdzy sesjarni. (ZaI.nr 1) 
Sprawozdanie zostal przedtoione radnyrn. 
Uwag i zapytah do sprawozdania nie stwierdzono. 

7. Ocena przygotowania piacdwek ~Swiatowych do roku szkolnego 2017-2018. (Zal. nr 2) 
Material zostala przedlotony radnyrn, byt teF przedrniotern prac Komisji Edukacji i Kultury. 
Uwag i zapytah do pnedloionego rnaterlatu nie stwierdzono. 

8. Informacja o stanie reallzacji inwestycji w rnieicle Klodzku. (ZaI. nr 3) 
Informacja zostala przedtotona radnyrn, byla te t  ternatern obrad Kornisji Budietu, Finans6w i Polityki 
Gospodarczej. 
Uwag i zapytari do przedtotonego rnateriatu nie stwierdzono. 

9. Podjqcle uchwaly w sprawle zmiany uchwaty nr XLII/305/2017 Rady Misfskiej 
w Klodzku z dnia 27 kwietnia 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy flnansowej Powlatowi 
KAdzkiemu, druk nr 350. (ZaI. nr 4) 
Projekt uchwaty zostal przedlotony radnyrn. 



Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz Labski poinforrnowat, i e  projekt uchwaly byt opiniowany przez 
Kornlsje Budtetu, Finansbw i Polityki Gospodarczej oraz Kornisjg Gospodarki Kornunalnej, Ochrony 
Srodowiska i Ladu Przestrzennego. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie opinii Kornlsji. 

Przewodniczqca Kornisji Budtetu, Finansbw i Polityki Gospodarczej Pani Aneta Loslewlcz, 
polnforrnowala o pozytywnej oplnii Kornisji do projektu uchwaty na druku nr 350. 

Przewodniczqcy Kornlsji Gospodarkl Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i kadu Przestrzennego 
Pan Zblgniew Nowak polnforrnowat o pozytywnej opinii Kornisjl do projektu uchwaty na druku 
nr 350. 

Gtos zabral Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabsk l :  Od wczoraj bikrn slg z rnyilarnl, co do tej 
uchwaty. Wczoraj na Kornisji Budietu zagtosowatem przeciwko ternu projektowi, natornlast dzlsiaj 
prawdopodobnie zrnienig zdanle i powiem Palistwu dlaczego. Zaczqtern zadawat sobie pytanie co, 
gdyby? I pytanie wynika z tego: czy gdybyimy jako rniasto, jako Rada I Pan Burrnistrz przeprowadzili 
calq kwestie nieco szybciej, czyli tg pierwotnq uchwalg o przeznaczeniu dofinansowania dla Powiatu 
Klodzkiego podjglibySmy nle w kwietniu, a np. pod koniec lutego, po inforrnacji o tyrn, te  nle bgdzie 
dofinansowanla z zewngtrznych Brodkbw i musirny to  zrobif wlasnyrni sitarni, i gdyby wbwuas ten 
przetarg zostat rozpisany rownlez wczeiniej, to pytanie jest takie: czy kwota jakq jesteSrny 
zobowlqani zaplac16 za wykonanie tego rernontu bylaby niisza? Calkiern rnoiliwe, chociai pewnoici 
co do tego nie ma. Drugie pytanie, ktdre sobie zadatern: a y  uirniecha mi sip wyktadanle za rnetr 
bietqcy rernontu drogi ponad 9 tys. zL, b o  tyle rnniej wigcej wychodzi remont ul. Wojska Polskiego 
po przeliueniu kwoty 1022  000 zt.? Tutaj dla porbwnania, w rnornencle kiedy wykonywaliirny 
ul. Kusoclhskiego ta kwota oscylowata w wysokogci 3 tys. zt. i teraz, kiedy wykonujerny ul. Rodzinnq 
te t  oscyluje w okolicach 3 tys. zt., takte widaf, ze jest to kwota trzykrotnie wigksza. By6 rnoie - tak 
jak rnbwitem - rnogta ona bye mniejsza, ale tu trzeba sobie powiedziet jednq rzecz. PowiedzleiiSrny 
,,A" w zesztyrn roku, kiedy zdecydowalikrny sig na wspbtpracg z Powiatern w obrgbie realizacji tej 
inwestycji. Powiedzieliirny ,,B" w kwietniu, kiedy zdecydowalifrny sig dolotyi pieniqdze, a to t e  teraz 
jesteirny zrnuszeni dorzucif nastgpne pieniqdze, nastgpne 300 tys. zt jest jakby punktern ,,C". Kr6tko 
rnbwiqc trzeba ,,wziqt to na grzbiet". Marn do Pana Burm~strza apel, ponlewat nastepna uchwala 
takte dotyczy pornocy finansowej Powiatowi przy realizacji inwestycji. rernontu ul. P&iejskiej, aby 
w przypadku kiedy wystgpujq jakiekolwiek problemy z realizacjq inwestycji, ze zwlgkszeniern 
kosztbw, ze wszystkirn tyrn co bgdzle wiqzalo sig ze zwigkszeniern wydania Srodkbw finansowych, to 
prosilbyrn Pana Burrnlstrza, aby ta inforrnacja szybciej docierala do Rady dlatego, t e  tg uchwalg, 
kt6rq teraz podejrnujerny rnoglikrny podjqf duzo wczegniej i powinnigrny j q  podjqt jeszue przed 
rozpoagciern prac, a rnlell6rny takq kuriozalnq sytuacje - nle wiem czy Palistwo Radni sig z tyrn 
spotkali - t e  nie bytern w stanie odpowiedzief wprost ile dolozyrny do inwestycji ul. Wojska Polskiego 
w rnornencie, kiedy lnwestycja sig rozpoczgta, to byto w lipcu. Pan Burrnistrz z Panern Starostq 
w Srodkach rnasowego przekazu okreflali tg kwotg na 1 022 000 zt. Inforrnowali o tyrn, t e  zostanle 
zwotana dodatkowa sesja. Ten tryb nie nastqpit i rnamy to w porzqdku dzislejszej sesjl. Mote to 
bgdzie dla nas nauuka, ieby po prostu bardziej pilnowaf tych spraw I dlatego mbj apel, teby 
w przypadku, kiedy to dotyuy jakiejkoiwiek wsp6lpracy z innq grnin& innyrn sarnorzqdern, teby 
bardzo szybko te informacje przechodzity do radnych. 

Glos zabrat radny Pan Stanislaw Ferenc: Panie Przewodniczqcy, Panle Burrnistrzu, Szanowna Rado, 
Szanownl Mieszkahcy Klodzka. Zawsze rndwitern, i e  powinna b y i  wspblpraca rnigdzy miastern, 
a powlatem, ale w swoirn czasie wyrazilem opinlg odnoinie lokalizacji - dlatego wbwczas 
wstrzymalern sig od gbsu. W tej chwili - nie wiern ile w tyrn prawdy - ale uwaiarn, t e  osoba, ktbra 
w gazownictwie piastuje waznqfunkcjg, ktbra nie upowatnila rnnie tutaj do wypowiadania nazwiska, 
gdyt to byta rozrnowa w cztery oczy, ale dowiedzialern sig, i e  odnoinie tego ronda wszystko by grato 
ale okazuje sig, ze gazownicy - jak on sarn uczciwie przyznal - sp6inili sip, ale nic nie stab na 
przeszkodzie, ieby przedtuiyf prace o tydzien, czy dwa i wszystko tam generalnie uporzqdkowat. 
Z tego co wynika - jak ten Pan mi przekazal - rury gazownicze nie zostanq wyrnienione. Martwig sip, 
bo wiadorno, jetell gaz gdzlei tam stneli, to nikt nie bgdzie pytat tylko trzeba bgdzie wtedy r y t  
jezdnlg i wszystko burzyt. To sq potgine pieniqdze. Nie jestem przeciwny wsp6lpracy i nawet 
doflnansowywaniu zadah z naszych srodkbw, ale jeszcze raz tlurnaczg, jeteli j u t  dajemy te pleniqdze, 
to ieby ta robota byla rzetelnie i uczciwie wykonana. W tej chwili, to co uslyszatern, to rnnie bardzo 



zasmucib. Wiem co to jest gaz. Rotunda w Warszawie wszystko mbwi. Gaz to jest taka zaraza jak 
i woda, cicho przychodzi, a gaz jest jeszue gorszy. Dzigkuje. 

Gtos zabral radny Pan Damlan Slak: Poniewai inwestycja robiona jest koto mojego domu, to moge 
zapewnit, i e  wtaJnie dzislaj wymieniajq rury gazowe. Obserwuje to i sq nowe tblte rury gazowe, 
ktbre sq od waoraj wymieniane. 

Ad vocern radny Pan Stanistaw Ferenc: jeszcze raz mbwie, rozmawiatem dwa dni ternu 
z cztowiekiern z gazownictwa. Byt zmartwiony, i e  na rondzie - tam ich inwestor nie wpuicit. I le 
w tym prawny - nie wlem. Nie jestem ihspektorem nadzoru, teby posiadat w tym temacie wiedzg. 
Przekazujg tq wiadomogt, poniewai uzyskalem j q  od osoby kompetentnej. Dzigkuje. 

Burrnistrz Miasta Klodzka Pan Michal Piszko: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. Odnoszqc slg 
do apelu Pana Przewodniczqcego - jeteli bgdziemy mieli takq motiiwoiC, to oczywiscle bedziemy 
z odpowlednim wyprzedzenlem i dotoiymy wszelkich starah, aby takie informacje dochodzily 
wczejnlej do Szanownej Rady. Pan Burmistrz odniost sig do wypowledzi radnego Pana Ferenca: Panie 
radny, zastanawiarn sig, czy te wypowiedzi sq potrzebne. Mam takie wraienie, t e  ju t  od dlutszego 
czasu tej kadencji Pan radny zadaje takie pytania, ktore rnajq na celu zasiat niepokbj w t b d  Pahstwa 
radnych, w4rbd rnieszkahcbw. Twierdzi Pan, i e  z kim5 Pan rozmawial,. Jeieli Pan z klmg rozmawial, 
to niech Pan poda irnlg i nazwisko tej osoby. Grajmy w otwarte karty, z otwartq przytbicrl, a nie 
bgdziemy sig tutaj postuglwat p6ktbwkami i potprawdami. Dzigkujp bardzo. 

Gtos zabral radny Pan Tomasz Karolczak: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie Burrnistrzu. 
Myde, i e  tutaj kolega radny Ferenc chciat tylko zwrbcit uwage na co i  takiego. Wydaje mi sie, t e  
sprawdzenie tego, u y  jest to prawda czy nie, leiy w gestii stuib miejskich. Pan Burmistrz ma racje, 
nie ma co reagowat na katdq piotkg, czy innq tego typu historig. W takim przypadku zasadne byloby 
sprawdzenie, czy jest to prawdziwa inforrnacja, czy t e i  nie. 

Ad vocem wypowiedzi radnego Tomasza Karoiczaka glos zabral Burrnistrz Miasta Klodzka Pan Michal 
Pirzko: Podam Panu przyktad na naszej drodze na ui. Czeskiej, na ktbrej w tej chwiii prowadzone 
sq prace gazownicze. My wczedniej ustaiiliimy z wykonawca ktbry wykonuje w imieniu Gazowni te 
roboty I bpdziemy wspblnle wykonywat rernont nawierzchni. Nie wierzp w to, ieby Powiat, kt6ry te t  
jest powatnq instytucjq i ma specjaina' wyspecjalizowanq do takich inwestycji instytucjg jakq jest 
Zarzqd Dr6g Powiatowych, aby wczegniej nie komunikowal tego Gazowni w uzgodnieniach. 
W procesie wydawanla pozwolenia na budowg na pewno ten element byt brany pod uwagg. Jeteli 
ewentualnle doszloby do jakichkolwiek zaniedbah czasowych, to tylko i wylqunle ze strony sp6tki 
Skarbu Pahstwa, czyii Gazowni. 

Wiecej zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabsk i  poddat pod gtosowanie podjgcle uchwaly w sprawie 
zrniany uchwaty nr XUI/305/2017 Rady Miejskiej w Ktodzku z dnia 27 kwietnia 2017 r. w sprawie 
udzielenia pornocy flnansowej Powiatowl Ktodzkiemu, druk nr 350. 

Glosowanie: za - 18, przeclw - 0, wstrzymalo sie - 3. 
Uchwala zostala podjeta i otrzymala nr XLV/331/2017. (Zal. nr 5) 

10. Podjacle uchwaly w sprawie udzielenia pomocy f lnansowej Powiatowi Ktodzkiemu, 
d ruk  nr 352. (Zai. nr 6) 
Projekt uchwaty zostal przedloiony radnyrn. 

Pnewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabsk i  poinformowal, ze projekt uchwaty by1 opiniowany przez 
Kornisje Budietu, Finansbw i Polityki Gospodaraej oraz Komisjc Gospodarki Komunalnej, Ochrony 
Srodowiska i b d u  Przestrzennego. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii Komisjl. 

Przewodniczqca Kornisji Budietu, Finans6w i Polityki Gospodaruej Pani Aneta Irooiewlu, 
poinformowala o pory tywnej  opinii ~om is j l  do projektu uchwaly na druku nr 352. 

Przewodniczqcy Kornisji Gospodarki Komunainej, Ochrony Srodowiska i Ladu Przestrzennego 
Pan Zblgnlew Nowak poinforrnowat o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na druku 
nr 352. 
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Uwagi i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poddal pod glosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
udzielenia pornocy flnansowej Powiatowi Ktodzkiemu, druk nr 352. 

Glosowanie: za - 21, pneciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Uchwata zostala podjqta i otrzymala nr XLV/332/2017. (Zal, nr 7) 

11.Podjqcie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 
Ktodzko na late 2017-2026, druk nr 347. (Zal. nr 8) 
Projekt uchwaly zostat przedloiony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz kabski poinformowat, ze projekt uchwaly byl opiniowany przez 
Komlsja Budzetu, Finansbw i Polityki Gospodaruej. Przewodniaqcy poprosit o przedstawienie oplnii 
Komisji. 

Przewodniaqca Komlsjl Budtetu, Finansow i Poiityki Gospodaruej Pani Aneta toriawicz, 
polnforrnowata o pozytywnej oplnli Komisji do projektu uchwaly na druku nr 347. 

Uwagl i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod glosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
zrniany Wieloletniej Prognozy Finansowej Grniny Miejskiej Klodzko na lata 2017-2026, druk nr 347. 

Glosowanie: za - 17, pneciw - 0, wstnymalo sie - 4. 
Uchwata zostah podjqta i otrzymala nr XLV/333/2017. (Zel. nr 9) 

12. Podjecle uchwaty w sprawie dokonania zmian budietu Gminy Mlejskld Ktodzko na 
2017 rok, druk nr 348. (Zal. nr 10) 
Projekt uchwaty zostal przedloiony radnym. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski poinformowal, i e  projekt uchwaly by1 oplniowany przez 
Kornisjq Budzetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii 
Kornisji. 

Przewodniczqca Komisji Budzetu, Finans6w i Poiltyki Gospodarczej Pani Aneta tosiewia, 
polnformowala o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku nr 348. 

Gbs zabral Przewodnluqcy Rady Pan Tomasz iabski: Bardzo slg cieszg Panie Burrnistrzu, Ze 
w kohcu jeden z rnoich wnlosk6w do budietu zostat uwzglpdniony i rnodernizacja piacu zabaw na 
ul. Malaewskiego wejdzie w ten projekt. Natorniast ogblnej rnojej oceny budietu, to  tak nie 
specjalnie zmienia, ale dzislaj zaglosuje ,,za". 

Wiecej zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod gtosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
dokonania zmian budtetu Gminy Miejskiej Ktodzko na 2017 rok, druk nr 348. 

Glosowanie: za - 21, przeciw - 0, wstnymalo sie - 0. 
Uchwata zostala podjeta I otrzymala nr XLV/334/2017. (Zal. nr 11) 

13. Podjqcia uchwdy w sprawie wyraienia zgody na zawarcia umowy dziertawy na u a s  
nieoznauony w trybie bezprzetargowym, druk nr 344. (Zal. nr 12) 
Projekt uchwaly zostal przedlotony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poinforrnowal, ze projekt uchwaty byt opiniowany przez 
Komlsje Gospodarki Komunalnej, Ochrony grodowiska i tadu Przestrzennego. Przewodniaqcy 
poproslt o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Kornisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowlska i tadu Przestrzennego 
Pan Zbigniew Nowak poinforrnowat o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku 
nr 344. 



Uwagi i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabsk i  poddat pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
wyraienia zgody na zawarcie urnowy dzieriawy na czas nieoznaczony w trybie bezpnetargowyrn, 
druk nr 344. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 1. 
Uchwah  zostata podjqta I otrzymala nr XLV/335/2017. (Zal. nr 13) 

14. Podjqcie uchwaly w sprawie wyra ian ia  zgody na zawarcla kolejnej  umowy dziertawy, 
k t k e j  pnedmio tem jest  t a  sama nieruchomoS6, z dotychczasowym dzlertawcq, druk 
nr 345. (ZaL nr 14) 
Projekt uchwaly zostat przedtotony radnyrn. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabsk i  poinforrnowal, i e  projekt uchwaty byt opiniowany przez 
Kornisje Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowiska i ladu Przestrzennego. Przewodniczqcy 
poprosit o przedstawienie opinii Kornisji. 

Przewodniczqcy Kornisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska I ladu Przestrzennego 
Pan Zbigniew Nowak poinformowat o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaly na druku 
nr 345. 

UWagi i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabsk i  poddat pod gksowanie podjpcie uchwaly w sprawie 
wyratania zgody na zawarcie kolejnej urnowy dzieriawy, ktdrej przedrniotem jest ta sama 
nieruchornoiC, z dotychczasowyrn dzieriawcq, druk nr 345. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 1. 
Uchwala zostata podjpta i otrzymala nr XLV/336/2017. (Zal. nr 15) 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabsk i  ogtosit dziesieciorninutowq przerwe w obradach 
i poprosil o zwotanle posiedzenia Kornisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowiska i ladu 
Przestrzennego, celern zaopiniowania projektu uchwaly na druku nr 353 w sprawie uchylenia uchwaly 
nr XXXVI/264/2016 Rady Mlejskiej w Ktodzku z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie zrniany uchwaty 
nr XXIV/275/2012 Rady Miejskiej w Ktodzku z dnia 30 sierpnia 2012 r, w sprawie przystqpienla do 
sporzqdzenia ,,Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu pototonego w rejonie 
ulic Noworudzkiej, Pdtwlejskiej i Nowy Swiat w Ktodzku". 

Pnema w obradach: od godz. 14:37 do godz. 14:47. 

Po przerwie Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz fabsk i  wznowit obrady i przystqpil do realizacji 
punktu 15 porzqdku obrad. 

15. Podjqcie uchwaty w sprawie uchylenia uchwaly nr XXXV1/264/2016 Rady Mlejskiaj 
w Klodzku z dnia 22 grudnla 2016 r. w sprawie zmiany uchwaly nr XXIV/275/2012 Rady 
Mlejskiej w Kbdzku  z dnla 30 sierpnia 2012 r. w sprawie przystqpienia do  sporzpdzenia 
,,Miejscowego planu zagospodarowania przestnennego terenu polotonago w rejonie ul ic 
Noworudzkiej, P W I e j s k l e j  i Nowy Swiat w Klodzku", druk nr 353. (Zat. nr 16) 
Projekt uchwaly zostd przedtotony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabsk i  poinforrnowat, ze projekt uchwaty byl opiniowany przez 
Kornisje Gospodarki Kornunalnej, Ochrony ~rodowiska i ladu Przestrzennego. Przewodniaqcy 
poprosil o przedstawienie opinii Kornisji. 

Przewodnlczqcy Kornisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowiska i ladu Przestrzennego 
Pan Zbigniew Nowak poinformowal o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaly na druku 
nr 353. 

Gks zabral Burrnistrz Miasta Klodzka Pan Michal Piszko: Panie Przewodniuqcy, Wysoka Rado. 
Tak jak ju t  mowitern na wstepie przy wnioskowaniu o wprowadzenie do porzqdku obrad tego projektu 



uchwaty, podczas prac nad przystqpieniern do sporzqdzenia rniejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ulic Noworudzkiej, Ptjtwiejskiej i Nowy Swiat w 2016 roku byt wnlosek 
osoby fizycznej. Paristwo wtedy przegtosowywali ten wniosek o wytquenie z opracowywania pewnych 
teren6w objgtych zakresern tego opracowania z miejscowego planu. W tym mornencie p6ttora 
rniesiqca ternu j u i  po wylozeniu planu zostal ponownie ztoiony wniosek jednak o ujgcie tego obszaru 
do opracowywania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Ja sig do tego wniosku 
przychyiltem ze wzgledu na to, i e  po tej dlutszej anaiizie i do6wiadczeniach z ostatnich lat, jest to 
potrzebne z bardzo prostego wzgledu, w rnomencie kiedy zostanie juz uchwalony miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego z konkretnyrn przeznaczeniem tych'nleruchornoSci, pod konkretnq 
zabudowa, uniknie sig wtedy procedury wydawania warunk6w zabudowy, kt6re zawsze rnogq 
stwarzat r6inego rodzaju watpliwoici, jak r6wniei poiniej przy sprzedaiy tych nieruchornoSci lub 
przy podzieieniu do gminy badq rnogty trafiC Srodki z tzw, oplaty planistycznej, adiacenckiej, bo to 
jest podwyzszenie wartoici nieruchornoSci. Jest to z punktu widzenia finansow grniny korzystne 
rozwiqzanie i proszg Wysokq Radg o przeglosowanie projektu uchwaty. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz iabski zapytat jak wyglqda sytuacja ze Strategiq i ze Studium, 
jaki jest scenariusz odnoinie tych dw6ch spraw? 
Burrnistrz Miasta Klodzka Pan Michal Piszko poinforrnowat, i e  na zadane pytanie udzieii odpowiedzi 
na piimie. 

Wigcej zapytari do projektu uchwaty nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tdbskl poddai pod gtosowanie podjgcie uchwaty w sprawie 
uchylenla uchwaty nr XXXVI/264/2016 Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie 
zmlany uchwaty nr XXIV/275/2012 Rady Miejskiej w Ktodzku z dnia 30 sierpnla 2012 r. w sprawie 
przystqpienia do sporzqdzenia ,,Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
pototonego w rejonie ulic Noworudzkiej, Pblwiejskiej i Nowy Swiat w Klodzku", druk nr 353. 

Glosowanie: Za - 19, ptZeCiW - 0, wstrryiTa/O Sic - 0. ( w  plosowanlu nie lwaia udzlalufedna osoba obacna na sall o m  
ndny p. Annln larosr nicobecny na sali) 

Uchwala zostata podjqta I otrzymala nr XLV/337/2017. (Z8f. nr 17) 

16. Podjqcie uchwaly w rprawie podpisania umowy partnerskiel pomiqdzy Miastem 
Llmanowa, a Miastern Klodzko, druk nr 346. (Zal. nr 18) 
Projekt uchwaty zostat przedtoiony radnyrn. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski poinformowal, ze projekt uchwaly by1 opiniowany przez 
wszystkie Kornisje Rady Miejskiej. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii. 

Przewodniaqca Kornisji Budtetu, Finans6w i Polityki Gospodaraej Pani Aneta Losiewlez, 
poinforrnowala o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na druku nr 346 wraz 
z autopoprawkq. 
Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska i tadu Przestrzennego 
Pan Zbigniew Nowak poinformowal o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwah na druku nr 
346 wraz z autopoprawkq. 
Przewodniczqcy Kornisji Zdrowia, Pomocy Spotecznej, Sportu i Turystyki Pan Jacek Kubicki 
poinforrnowat o pozytywnej opinii Komlsji do projektu uchwaty na druku nr 346 wraz 
z autopoprawkq. 
Przewodniczqcy Komisji Edukacji i Kultury Pan Damian Slak poinforrnowat o pozytywnej opinli 
Kornisji do projektu uchwaty na druku nr 346 wraz z autopoprawkq. 
Przewodniaqcy Komisji Spraw Obywatelskich I Porzqdku Publicznego Pan Wojciech Lyszklewlcs 
poinforrnowat o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na druku nr 346 wraz 
z autopoprawkq. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowal., i e  Burrnistrz Miasta zloiyt do projektu 
uchwaty na druku nr 346 autopoprawka dotyczqcq podstawy prawnej. W projekcie jest zapis: 
,,(jednoiity tekst Dz. U. z 2017 r poz.730,935)", a powinno bye ,,(jednolity tekst Dz. U. z 2016 r. poz. 
446 ze zrn.)" 



Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poddal pod glosowanie przyjgcie zgtoszonej przez 
Burrnistrza Miasta autopoprawki do projektu uchwaty na druku nr 346. 
Glosowanle: za - 20, przeclw - 0, wstrzymalo sie - 0. cw plosorvanlu nk  bw u d z ~ l v  radny P. Armln Jamu n~cobccny ns 
UII) 

Autopoprawka zostala przyjpta. , 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabskl poddal pod glosowanie podjacie uchwaly w sprawie 
podpisania urnowy partnerskiej pornigdzy Miastern Lirnanowa, a Miastern Klodzko, druk nr 346 wraz 
z przyjgtq autopoprawkq. 

Glosowanle: za - 20, przeclw - 0, wstrzyrnalo sie - 1. 
Uchwah zostala podjqta i otrzymata nr XLV/338/2017. (Zab nr 19) 

17. Podjpcie uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Ktodzka, 
druk nr 349. (Zuf. nr 20) 
Projekt uchwaly zostal przedlotony radnyrn. 

Glos zabrat Przewodniczqcy Kornisji Rewizyjnej Pan Adam Kwas: Panie Burrnistrzu, p6ltora roku 
ternu trwata batalia rnieszkahcbw ul. terornskiego o wyciecie drzew, krzakbw zacieniajqqch posesje 
nr 14 i 16 przy ul. terornskiego. Okazalo sig, t e  krzaki te rosnq na terenie Starosty, wlakciwie jest 
to dzialka Skarbu Pahstwa adrninistrowana przez Starostwo. Starosta ze wzglgdu na brak krodkbw 
nie by4 w stanie teg0 zrobit. Ludzie skariyli sig, ze nie rnajq iwiatla dziennego, muszq palit tar6wki 
w aasie dnia, ogrzewat rnieszkania latern. W zwiqzku z tyrn zostala ztofona skarga na Burrnistrza 
i na Starostg do Wojewody. Jut w rnaju dzigki uprzejrnokci Pana Przewodniczqcego Rady 
i wyprzedzajqcyrn dzialaniorn w czasie przerwy wakacyjnej zostaty zebranie dokurnenty, rnateriaty w 
tej sprawie. Pan Burrnistrz przyslal wyjafnienie, przeprowadzilikrny wizje lokalnq. Okazato sic, t e  
cala ulica jest zaroknigta potgtnyrni drzewarni, niektbre z nlch rosnq w sqsiedztwie rnuru oporowego 
z prawej strony ulicy. Przedrniotowe krzaki, zaroila daiej rosnq. Pan Burrnistrz podjql sig tzw. 
wykonania zastgpczego za wlakciciela z uwagi na interes rnleszkaric6w oraz z uwagi na fakt, it 
rozrastajqce sig drzewa niebawern bedq przeszkadzat przechodniorn, nie rnbwiqc ju t  o pojazdach. 
Jest to problem szeroko w rnieicie rozpowszechniony i wiele peryferyjnych ulic jest j u t  pozarastanych 
wiekowyrni drzewarni. Ostatnio rnielikrny przygodg z firrnq telekornunikacyjnq, kt6ra dwa lata 
opierala sip, teby wyciqt drzewo wiszqce wrgcz na drutach, zagratajqce trakcji telekornunlkacyjnej. 
W zwiqzku z tyrn, t e  rnielikrny rbtnego rodzaju wypadki z zieieniq i zadrzewleniarni, to w uzasadnieniu 
do uchwaty pozwalarny sobie jako Kornisja zwracit na to uwagg, tebykmy uwatali i rnieli jakik pornyt  
i plan na to, teby zieleh rniejskq utrzyrnat w odpowiednirn stanie i podejrnowat slg taklch rzeczy, 
ktbre w tej chwili zagratajq bezpieczelistwu rnieszkaricbw. Oczywikcie w kwestii dzialah Burrnistrza 
nie rnolna byto nic zarzuciC, bo Burrnistrz zadziatal waeiniej  i na wniosek rnieszkaric6w oczykcit 
rniejskie nieruchornokci, sqsiadujqce z posesjarni, karnienicarni na ul. ierornskiego. W zwiqzku z tyrn 
dzigkujerny za aktywne dzialanie i prosirny w irnieniu rnieszkalicbw o dokonanie reszty 
i zadoktuczynienie ich wniosku. Oczywikcie Starostwo za to zaplaci, poniewat Starostwo ma takl 
obowiqzek i tutaj rnotna by bylo dornniernywat, t e  rnieszkahcy w jaklrnk okresie czasu zaiqdajq od 
rniasta odszkodowania, bo ich warunki zarnieszkiwania pogorszyty sig i pewnie rnieliby stusznokt. 
Tak prosilikrny i tak wnioskowalikrny do Burrnistrza, aby ta sprawa zostala rozwiqzana ku obop6lnej 
zgodzie. Pan Burrnlstrz wuekniej zadeklarowal, ze nastqpiq prace zastgpcze na dziake Skarbu 
Pahstwa. 

Gtos zabral Burrnlstrz Miasta Klodzka Pan Michal Piszko: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. 
Odnoszqc sig do kwestii zwiqzanej z wycinkq drzew na terenie rniasta. W zeszlyrn roku usungllkrny 
dokt sporo drzew i r6tnego rodzaju krzewbw. Nie wiern u y  Palistwo parnigtacie, kilka rniesigcy ternu 
byta sesja troszeakg pofwigcona drreworn i to jest zawsze tmdny ternat, bo sq rnieszkahcy, kt6rry 
sqzwolennikarni usuwania drzew i krzewbw, ale sqte t  osoby, kt6re sqternu przeciwne. Tutaj zawsze 
trzeba to wywarzyt i delikatnie do tych spraw podchodzit, bo z jednej strony zaaynasz wyclnkg, 
a z drugiej strony zglasza sig grupa rnieszkaricbw, ktbra jest przeciwna tej wycince. My wykonujerny 
w rarnach posladanych irodkbw te wycinki, ktore sq niezbgdne. Marny odpowiedniq osobg, kt6ra 



okreila czy te drzewa nadajq sic do wyciecia. Oczywibcie uzyskujerny na to stosowne pozwolenia 
i zgody. Caty czas tego ternatu pilnujerny i bedziemy tego ternatu piinowat, bo jest on istotny. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabski zapytal Pana Burrnistrza o ternat tzw. wykonania 
zastgpczego, kt6ry poruszyt Pan Adam Kwas. Przewodniczqcy zadal pytanie w jakich sytuacjach, my 
jako grnina rnoterny na terenle cudzym, na terenie prywatnyrn, ale znajdujqcyrn slew obreble naszej 
grniny - wej i t  i zainterweniowat, a p6fniej obciqtyt kosztarni wlaSciciela. Nie ma co ukrywat, ze sq 
na terenie rniasta Ktodzka takie rniejsca, pornijarn ju t  fakt, ze wyglqdajq fatalnie, ale tez rnogq 
stwanat zagrotenie, chotby wspornniana przez Pana Przewodniczqcego gal& wiszqca na drutach 
elektrycznych. Jakie grnina posiada narzedzia, ieby w takiej sytuacji wprost zainterweniowat 
w postaci tego wykonania zastepuego, a pdiniej egzekwowak koszty? 

Odpowiedzi udzielil Burrnistrz Miasta Pan Michai Piszko: Panie ~rzewbdniczqcy, tutaj ternatyka jest 
bardzo skornplikowana. Tu trzeba odnieit siq indywidualnie do katdego przypadku. Jeteli rnarny 
drzewo na terenie prywatnyrn, to ewentualnie motemy prbbowat upominat, nakladat inforrnacyjne 
upornnlenia, ieby dana osoba iciela dane drzewo. Jeieli chodzi o ten konkretny przypadek 
z Powiatern. Na tyrn terenie geodeta wytyay l  teren i wyszlo, t e  drzewa sq na tyrn, a nie innyrn 
terenie. Pan Starosta odnibsl sie na pisrnie, i e  jeteli jest ewentualnie taka sytuacja, to on 
zobowiqzuje sie do tego, ze pokryje te koszty. Tneba podchodzit indywidualnie do katdego 
przypadku. Nie jest to  takie proste. Trzeba tu, tet  wazyC wydatkowanie Srodk6w publicznych pod 
kqtern ustawy o flnansach publicznych, dyscypliny finans6w publicznych. lest  to skornplikowane. Tam 
gdzie rnoierny i tarn gdzie kt04 nas wpuicil na teren prywatny, to staraliirny sip prace te wykonywat 
korzystajqc z pracy wigfni6w. Teraz tet  jest problem, poniewat wieini6w jest coraz rnniej do naszej 
dyspozycji. Ci co chcq pracowat, to  pracujq w firrnach prywatnych, a ci co nie chcq pracowat, to 
przebywajq w Zaktadzie Karnyrn. Bardzg drastycznie zrnniejszyla sig narn IloSC os6b do dyspozycji, 
os6b osadzonych w Zakladzie Karnym. Stararny sic rozrnawiat z Zakladern Karnyrn. Myilg, te  te 
rozrnowy przynlosq efekt w piemszej potowie przysztego roku i bgdzierny rnieii wiecej os6b 
osadzonych do r6tnego rodzaju prac, kt6re sq kosztowne i wyrnagajq sprzetu rnechaniunego do 
realizacji tych zadafi. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski: Podsurnowujqc, rozurniern t e  nanedzia prawne 
i rnotllwoSci s i t  tylko trreba ich ostroinie uiywat. Tak motna to zrozurniei? 

Burrnistrz Miasta Klodzka Pan Michal Piszko: No tak, ale ja przytoag innq sytuacjg - 
ul. Daszyfiskiego. MieliSrny tam sytuacjq, gdzie topoia, z kt6rej Pahstwo uchwalq Rady Miejskiej 
zdejrnowali pornnik przyrody, uzyskaliirny na to odpowiednie zgody i prosze zwkc i t  uwage na taka 
sytuacje, spotykabrn sig z wielorna pytaniarni mleszkahc6w kto iciql tak tq topolg, t e  zostawil klkut 
dziesieciornetrowy. Niestety, ten kikut, to byl wyrn6g Konserwatora, ktbry nakazal pozostawienie 
tzw. ,,iwiadkan tego drzewa. Chcialbyrn zwr6cit uwage, te  to byty t e t  potetne koszty Scigcia tego 
drzewa. Trzeba bylo zarn6wit specjalistyczny podnoinik, roboty na wysokoiciach. Na pouqtku 
rnyilatem, i e  jak Pani Konserwator ma na my411 ,,iwiadkal' to rnySlatern, t e  zetnlerny tq topolg przy 
sarnyrn pniu i postawirny tablice z pieksi z inforrnacjq, zdjeciern, t e  tutaj kiedyS stala taka topola, 
ale jak sie dokladnle wczytatem w uzasadnienie decyzji, to zostawliiSrny takiego ,,Swladkan. MySlp, 
t e  ten ,,iwladekv za 5-6 lat sarn sig rozieci, bo jak woda bgdzie wpadata od gbry i w zirnie bedzie 
zarnarzata, to bgdzie rozpychat ten konar i on sie rozleci. Takie marny prawo, takle rnarny przepisy, 
a ja jestern zobligowany do respektowania obowiqzujqcych przepis6w. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabski: Na razie ,,iwiadekn jest na Pana koncle. 

Wiecej zapytafi do projektu uchwaly nie stwierdzono. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabski poddal pod glosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Burrnistna Miasta Ktodzka, druk nr 349. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrrymalo sic - 0. (Nle g/osowa/a jedna osoba obecna na s a ~ ~ ) .  

Uchwata zostala podjpta i otrzymala nr XLV/339/2017. (Zal. nr 21) 



18. Interpelacje I zapytania radnych. 
Sekretarz obrad Pan1 Aneta t o s i e w i u  odczytata t r e i t  interpelacji odpowledzi na interpelacje, ktbre 
wphngly do biura Rady Miejskiej: 

Interpelacjg radnego Pana Tornasza tabskiego z dnia 5 lipca 2017 r. (Zal. nr 22). 
Odpowledf WO.II.003.4.2017 z dnia 24 lipca 2017 r. Burrnistrza Miasta Ktodzka na 
interpelacjg radnego Pana Tornasza tabskiego (Zal. nr 23). 
Odpowledf Burrnistrza Miasta Klodzka (WO.II.0003.2.2017 z dnia 7 llpca 2017 r.) na 
interpelacjg radnego Pana Ryszarda Wojcika (Zal. nr 24). 

r Odpowiedi Burrnistrza Miasta Ktodzka (WO.II.0003.3.2017 z dnia 10 iipca 2017 r. na 
lnterpelacjg radnego pana Ryszarda W6jcika (Zal. nr 25). 

Gtos zabral radny Pan Jacek Banecki: Szanowni Radni, Panie Burrnistrzu. Prawdopodobnle pod 
koniec lipca, na poczqtku slerpnia Polska Akadernia Nauk, a konkretnie Instytut Geografli 
i Zagospodarowanla Przestrzennego PAN opublikowat listg 122 Srednich rniast, ktbre rnajq powyiej 
20 tys, rnleszkahcow, ale sq rnnlejsze n i l  stolice wojewbdztwa, ktbre sq wg analizy Poiskiej Akadernll 
Nauk zagroione rnarginaiizacjq i problernarni gospodarczyrni. Tu sq dwie wiadornoici, jedna jest 
dobra tzn. Kkdzko jeszae sie rnieSci w kategorii rniast Srednich, natorniast gonza jest taka, t e  
znaleiliimy sig na tej liicie na 59 rniejscu. Tam jest kategoria rniast z utratq funkcji spoteanych 
1 rnocnyrni problernarni strukturalnyrni. Marn pytanie, czy Poiska Akadernia Nauk dostarczyla 
Urzedowi te anailzg, bo nlestety w internecie sq tylko skrbtowe inforrnacje, a z tego nle rnoina 
wyciqgnqt wnioskbw jakie punkty ztoiyly sig na takq sytuacjg rniasta. 

Burrnistn Miasta Pan M i c h d  Piszko potwierdzil, t e  Urzqd Miasta otnymat takq pisernnq Inforrnacjg, 
ale nle otrzyrnaligrny calego raportu, opracowania. 

Radny Pan Jacek Banecki zwr6cil sig z prosbq o ewentualne przekazanie radnyrn raportu, gdyby 
taki do Urzgdu dotart. 

Przewodnlczqcy Rady Pan Tomasz i absk l :  Nawiazujqc do tego co Pan radny rn6wlt, to tutaj 
rnetodoiogia mote by6 bardzo istotna i te czynniki, ktbre wplywajq na rniejsce w tyrn gronie rniast, 
rnogq narn one pornbc. 

Gbs zabral radny Pan Tomasz Karolczak: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie Burrnlstrzu. 
Mam dwa pytania do Pana Burrnistrza, ale jetli byrn rn6g1 prosit o takq interaktywnoSC w pierwszyrn 
pytaniu, a pierwsze rnoje pytanle dotyczy driftingu w Ktodzku, zeszlorocznego i tegoroanego - 
Czy nasza grnina doktadala sig w jakikolwiek sposdb do organizacji tego pnedsigwzigcia? 

Burrnistrz Miasta Ktodzka Pan Michal.Piszko odpowiadajqc na pytanie radnego polnforrnowal, 
it Grnina Miejska Ktodzko nie doktadala sle do tego przedsiewzigcia. 

Radny Pan Tomasz Karo lnak :  Organizacja tegorocznych zawodbw w driftingu spotkala sig 
z wielkirn niesrnaklern rnieszkaric6w Ktodzka. Ja osobiicie nie jestern fanern tego typu irnprez, 
natorniast przyznak rnuszg, i e  glosowatern za tyrn, ieby to sig odbylo, poniewai widzialern jakirn 
zainteresowaniern cieszyl sig zesztoroany drifting. W tyrn roku z talern i niepokojern 
zaobserwowalern takq sytuacjg, w ktbrej osoby kt6re chciaw oglqdak tego typu przedsigwzigcie 
zostaty zrnuszone do ptacenia bilet6w. Koszt biletbw wynosil 20 zl i wieie osob zrezygnowato, co bylo 
wldat przy osobach stojqcych przy barierkach. Zastanawiarn sie nad ,sensownofclq pbjicia na tzw. 
,,rgkg" Autornobilklubu Zlernl Ktodzkiej, jeteli oni takie zarnkniete, drobne irnprezy bgdq rnlell soble 
organlzowat we ,,wlasnyrn gwiatku" oraz kiikudzlesigciu fanbw przy paraliiu polowy naszego rniasta. 

Burrnistrz Miasta Ktodzka Pan Mlchal Plszko: Odnoszqc sig do drugiej czqSci pytania, to  oczywiicie 
jest kwestia Autornobilklubu Zierni Ktodzkiej. Chcialern przypornnie, t e  tutaj Burrnistrz nie jest 
jedynyrn organern wydajqcyrn decyzje, poniewaz decyzje o poruszanlu slg po drogach powlatowych 
wydal Starosta Klodzkl. l a  bytern tylko i wytqcznie zobligowany do tego, ieby wydat opinle na ternat 
organizacji imprezy rnasowej, kt6rq wydalern w oparciu o opinig uzyskanq z Kornendy Powiatowej 
Pollcji w Klodzku, wiec tutaj nie byto podstaw do tego, aby wydat negatywnq decyzje. OczywlScie 
zdajg sobie z tego sprawe, i e  byly utrudnienia. WczeSniej rozrnawialern z Paristwern radnymi, dlatego 
tet  poprosilern Pana Przewodniuqcego Wojciecha Lyszzkiewlcza, aby ewentualnie zwotat Kornisjg 
Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego, aby wystuchat takie Paristwa opinii. Opinie sq 
podzlelone. ledni mieszkaricy rnbwiq, i e  bylo to uciqzliwe, ale jest te t  grupa rnieszkahcbw, ktbra 



bardzo optowata za realizacjq tego przedsigwziecia. Co do kosztbw i biletowania tej irnprezy, to jest 
pytanie do Autornobilklubu jako organizatora irnprezy. 

Glos zabral radny Pan Tomasz Karolczak: Panie Burrnistrzu, dzigkuje za inforrnacje. Tu raczej 
chodzilo o to, i e  wiele os6b byto bardzo niezadowoionych. Koszt biletbw byl bardzo wysoki, a jak 
widzielibrny zbyt wlelu zainteresowanych'nie bylo. Oczywiicie uczestniaylern w Kornisji, o kt6rej Pan 
Burrnistrz rnbwit, bykrn ,,za" tak jak wszyscy. Chcerny daC naszyrn rnieszkahcorn, to aego  c h m  
natorniast wyglqda na to, t e  Autornobilklub troszeczke sarn sobie to utrudnial, ale to sprawa 
Autornobilklubu i rnieszkahcbw naszego rniasta. Drugie rnoje pytanie, rnarn nadzieje, t e  Pan 
Burrnistrz wyleje tutaj rni6d na skolatane serce naszych ktodzkich kupcbw, szczegblnie z okolicy 
Rynku, poniewai zostalern w rga  napastowany w ternacie tego, i i  na parkingu przy Twierdzy ma 
powstat kolejny market. Bardzo byrn Pana Burrnistrza prosit, zeby zaprzeczyt lub potwierdzit t q  
inforrnacje. 

Burrnistrz Miasta Klodzka Pan Mlchat Piszko: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, a w ktbryrn 
rniejscu jest jakab sprecyzowana lokalizacja? 

Radny Pan Tomasz Karolczak: Parking przy Twierdzy. Niezbyt sensowne, ale proszg mi wierzyt, 
to jest chyba plotka, ale urosta do rangi tsunami. 

Burmistrz Miasta Ktodzka Pan Michal Piszko: l a  w tyrn rnornencie catkowicie ternu zaprzeug. 
OczywiSci, a i  tak dokladnie nie znam zapisbw rniejscowego planu tarntego terenu, ale jestern na 
99,9% pewien, te  tam takl obiekt nie rnoie powstat. letel i  nawet ktob by sic pokuslt o pornySlenie 
nad tyrn, ieby wybudowat tam taki obiekt, to on by nie przeszedl tadnych forrnainych decyzji 
zwiqzanych z pozwoleniern na budowg, Konserwator Zabytkow nie wyrazilby zgody, brak jest 
odpowlednlego zaplecza parkingowego. To nie jest rnoiliwe, aby taka inwestycja powstata w tyrn 
rniejscu. Mogg zapewnik i e  jest tam parking i bedzie tam parking. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabsk i  poprosil Pana Burrnistrza o sprecyzowanie kwestii 
zwiqzanej z budowqskateparku. W uchwale o zrnianach budietu, kt6rqdzisiaj podjeliirny na ostatniej 
stronie jest zapis: ,,W roku bieiqcym odstepuje sie od reaiizacji zadania majqtkowego pn.: ,,Budowa 
skatepark". Pnedmiotowa inwestycja zostanie ujeta w projekcie budietu gmlny na rok 201 8. " 
Ten projekt uchwaiy wptynql do Rady 11 sierpnia, gdzie jednoznaanie jest powiedziane, t e  
skateparku nie bgdzie, natorniast na jednym z partali internetowych w dnlu 16 sierpnia opubllkowano 
inforrnacje, w kt6rej jest Pahska wypowiedi I brzrni ona tak: ,,Nie rezygnujemy jednak z nlego, na 
sierpniowej sesji chcemy wprowadzit zmiane do Wieloletniej Prognozy Finansowej I zwiekszyt kwote 
do 500 tys.zl. Kolejny tneci pnetarg chcemy oglosit jeszue jesieni?." Wczoraj na Kornisji 
Budtetowej rbwnief wsporninal Pan, czy Pani Skarbnik o tyrn, i e  jest rgzwaiane rozpisanie przetargu 
na jesieni. Prositbyrn Pana Burrnistrz o sprecyzowanie jak z tyrn skatharkiern bgdzie. Druga rzeu, 
te t  zwiqzana z tyrn skateparkim. Z tego co kojarzg, to w drugirn przetargu kwota zaproponowana 
przez wykonawcq dwukrotnie przekracza wartost kosztorysowq. Marn takq wqtpliwoit, u y  ilef tam 
rnetr6w szebciennych betonu, troche barierek, ogranicznikow powinno kosztowat 700 tys.zt. 
Sprawa druga. Na poprzedniej sesji na pytanie radnego Pana Ferenca rozrnawlaliirny na ternat wyspy 
na Nysie Klodzkiej, poniiej wodospadu. Pan Burrnistrz inforrnowal nas o tyrn, it opracowywany 
projekt zagospodarowania terenu w forrnie Scietki dydaktycznej, teren poniiej wodospadu, 
nie uzyskal akceptacji RZGW. Mam pytanie, czy na etapie projektowania, czy przystepowanla, 
pianowania tego projektu byiy jakieb konsultacje z RZGW? Jesteicie Pahstwo w kontakcie z RZGW? 
Rzeczywiicie ta wyspa i teren przylegty do ugsci tej rzeki nie tyiko poniiej wodospadu, ale r6wnlet 
rnostu drogowego na Kokiuszki i poniiej rnostu telaznego porniedzy rnostern na ul. Matejki, to 
zkzyna wyglqdat jak drarnat. Nawet j u i  w okolicach Mtynowki w ciqgu od rnostu na 
ul. Malaewsklego do rnostu na ul. Kobciuszki te t  zaczynajq rosnqt drzewa. Pytanie jest takie, a y  
Pahstwo konsultujecie slg z RZGW i pr6bujecie znaieit rozwiqzanie, ieby ten teren uponqdkowaC 
i zagospodarowat. Na razie w ostatnich wydarzeniach pogodowych nic zlego narn sig nie dzlato, ale 
w przypadku gdyby doszto do wigkszych opadbw, to rnoierny rniet z tyrn problem. Tnecle pytanie, 
ktbre tak cyklicznle chyba bgde ponawial - co z podzialern KCKSIR? 

Burrnistrz Miasta Klodzka Pan Mlchat Piszko: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. JeSli chodzl 
o ternat skateparku, to na wprowadzenie zrnian w WPF marny jeszue czas. Nie porzucarny tego 
zadania. Wartoit kosztorysowa tego zadania, to okoto 360-380 tys. zt. Byty rozplsane dwa przetargi. 



Liuylidmy, i e  na tyrn drugirn przetargu pojawi sie oferta nitsza niz te, ktbre byly w plerwszym, 
a niestety pojawila sip oferta jeszue wyisza, dlatego odstqpilifmy na razie od tego zadania. 
Ouywifcie nie porzucamy tego zadania, bgdq wprowadzone odpowiednie zmiany i bgdziemy starat 
slg zrobit przetarg na koniec roku, albo w pierwszym kwartale przysztego roku, llczqc na to, t e  
potencjalni wykonawcy nie bgdq j u t  mieli rob6t i dadzq takq kwotg, ktbra nam ewentualnle 
odpowiada i jeteli bgdzie wytsza i dowiemy sig o ile wytsza, to ewentualnie bgdzlemy sig zastanawiali 
nad doloteniem tych Srodkbw. Tak wysoka kwota za wykonanie tego zadania oczywiScie nle jest 
logiczna i dlatego odstqpiliimy od dolozenia takich brodk6w. Te irodki, kt6re byly przeznaczone na 
skatepark przeznaczyliSmy na doposaienie i rozbudowg placbw zabaw. Llaymy na to, i e  ta sytuacja 
na rynku wykonawcbw sig poprawi i nastgpne oferty, jak bedzierny rozpisywat przetarg, bgdq 
bardziej racjonalne. Uwaiarn, i e  ta druga procedura przetargowa I zlotenie oferty na ponad 
700 tys.zl., to ta kwota j u t  catkowicie byla wzigta z kosmosu, ale takie ma prawo wykonawca, a my 
mamy prawo uniewainit postgpowanie i czekat na nastgpne, lepsze czasy. lezeii chodzi o kwestig 
koryta rzeki, to tutaj, ieby bylo jasne, nie ma dokurnentacji projektowej, budowlanej na koryto 
I zagospodarowanie tego terenu. Sq wstgpne szkice, ktbre to obrazuj% ale z informacji 
merytorycznych przekazanych przez pracownikbw i po tyrn co uslyszeliSmy po projekcie Scietki 
rowerowej na przykladzie Gminy Bardo; gdzie na pouqtku RZGW twlerdzilo, ze bgdzie uzgadniat 
w takim, a nie innym zakresie Scieike rowerowrl, a p6iniej jak j u i  przyszlo co do aego  I trzeba bylo 
skladat dodatkowe zatqczniki niezbgdne do podpisania urnowy z Urzgdem Marszalkowskirn na 
dofinansowanie tego projektu, to RZGW powiedzialo, t e  nie uzgodni w takim zakresie 
zaproponowanego przebiegu scieiki rowerowej w Bardzie, co spowodowato, ze Bardo zostalo 
z projektu wykluuone. Nam sig termin podpisania umowy wydlutyl, bo w tym momencie ten projekt 
jest w ponownej ocenle jefli chodzi o wskainiki produktu, rezultatu itd. Przy konsultacjach 
telefonicznych pracownikbw merytorycznych identyczne bylo stanowisko RZGW jeteli chodzi o te 
nasze ,Monia klodzkie". l a  sig czgfciowo z tym stanowiskiem zgadzam, bo nie jestem specjalistq 
w kwestli zwiqzanej z wodami plynacymi. Jeden podstawowy argument RZGW jest taki, teby nle 
budowat w korycie rzeki, w pobiiiu gdzie bgdzie rnotliwodt wylania tej wody, tadnej malej 
infrastruktury, ktbra moglaby potniej potencjalnie przy przyjdciu dutej wody biokowat galgzie 
plynqce z prqdem rzeki. Drugie stanowisko RZGW jest takie, t e  nie widzi sensownodci wydawania 
Srodkdw publiunych na infrastrukturg, ktbra moze zostae ewentualnie zniszczona podczas wigkszej 
powodzl, czy t e i  wystgpowania wigkszej wody w korycie rzeki. Na chwilg obecnq bgdg chcial w tyrn, 
albo w przyszlym miesiqcu wybrat sig do RZGW do Wroclawia i porozmawiat jakie sq ewentualnle 
motliwobci naszego partycypowanla w projektowaniu, poniewat mam inforrnacjg, i e  do dnia 2022 
roku koryto rzeki Nysy zostanie ureguiowane. Tq informacjg nawet j u t  merytorycznle potwierdzono 
wczefniej. Bgdziemy pr6bowali uczestniczyt w tym procesie uzgadniania, jezeli RZGW nam pozwoli. 
Na wczorajszej Kornisji z wnioskiem wyszedl Pan Przewodniczqcy Zbigniew Nowak, aby na najblitsze 
posiedzenie Komisjl Gospodarki Komunalnej zaprosit przedstawicieii RZGW z Wroclawla, ktbrzy sq 
decyzyjnle umocowani do tego, ieby ,sic wypowiadat w konkretnych sprawach, Jeteli chodzi 
o KCKSiR, to caly czas prace trwajq. 

Glos zabral V-ce Przewodniczqcy Pan Ryszard W6jcik: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panle 
Burmistrzu. Wlelokrotnie w clqgu dwudziestu lat pada termin tej wyspy, sprawa bardzo bulwersujqca 
mleszkahcbw miasta. Chcialem powiedziet, ze wyspa ta nie stanowi tadnego zagroienia w splywie 
wbd. Ona powstaje tylko dlatego w czasie wezbrania, poniewai tarntgdy nle plynie woda. Osadza sig 
twir, karnienie i piasek, bo tarntgdy nie ma przeplywu wody. Tak samo nie ma przeptywu wody przy 
wigkszej wodzie. ledyne co tam mote drainit, to ta roSlinnoSt. Na t q  roklinnodt jest jedna rada, 
ta wyspa moie stanowit i zawsze w przesztoici stanowita, rniejsce poboru kruszywa. Tam sig 
zaopatrywala w kruszywo rniejska betoniarnia, miala do tego specjalne urzqdzenia, bo to jest 
material budowlany, Jeteli przepisy sig nie zmienily, to kiedyS na eksploatacje, na pobbr z koryta 
neki  zgodg wydawal Burmistrz. lest to bardzo rozpropagowane w gbrach. Tam mieszkaricy wybierajq 
z koryta rzeki takl naniesiony iwir. Jest to  moiiiwobt otrzyrnania kruszywa za darrno. Jest tam 
zrobiona droga umozliwiajqca wjazd, trreba by tylko zrobit zjazd z murku i wyeksploatowaC to. 
Z punkt widzenia technicznego ta wyspa nle stanowi zadnego zagrozenia przeciwpowodziowego, to 
jest tylko taka fasmantagoria mieszkahc6w, ktorzy nie majq wyczucia dlaczego ta wyspa powstaje. 
Ona nie stanowi zadnego zagrotenia w splywle w6d. Odrgbnym probiemem sq drzewa, kt6re rosnq 
z gbry na d6t. Te na pewno stanowiq. Styszelifrny kornunikaty w telewizji, jak to niektbrzy spodziewali 
sip zatarasowania jakiegod urzqdzenia wodnego drzewami, kt6rych wczedniej nikt nle usunql. 



Tu ta beztroska ze strony RZGW jest zdurniewajqca i ja bym sig nawet pokusil o przejicie na droge 
pewnej egzekucji. Z katdyrn rokiern droteje wycigcie tych drzew. Kto sobie mote pozwolit na taki 
luksus, teby budzet co roku uszczupla~ z kolejnych pienigdzy, bo to bedzie co roku zdecydowanie 
drotsze, poniewat one tam blyskawiunie rosnq, le ie i i  chodzi o komunikat, ktbry podat Pan Jacek 
Banecki odnoinle sytuowania sig rniasta Klodzka na liicie rniast zagrotonych rnarginalizacjq 
I probiemami gospodarczyrni. Pamigtarn, t e  pigtnaicie lat ternu poduas pobytu w Niernczech zige 
przedstawit mi gazetg - nie parnigtarn jakq - gdzie byta opisana sytuacja Klodzka, gdzie byl miedzy 
innyrni taki ranking rniast. Identyczna ocena jak teraz - bez rozwoju, powolna stagnacja, ale bez 
upadku ze wzgledu na rozbudowanq adrt'linistracjg regionainq. Nic poza tyrn sig nie stanie. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabski: nawiazujqc do wypowiedzi Pana V-ce Przewodniczqcego, 
rnbwiqc o stanie w okolicach koryta rzeki nie rnialern na rnyili samej wyspy, bo co do tego to 
wqtpliwoici nie ma, t e  ten nanos nawet w przypadku duiej wody nie stanowi zagrotenia, tylko 
wlainle o rogiinnoit, ktbra tam coraz bardziej porasta nie tylko wyspg, ale t e i  brzegi rzeki. Tutaj 
wtainie rnocno zastanawiajqce jest stanowisko RZGW, kt6re z jednej strony w przypadku tego 
projektu, o kt6rym rnbwil Pan Burrnistrz wydaje opinig negatywnq, bo planowane sq tam urzqdzenia 
trwale przegradzajqce, czy stanowiqce przegrodg dla przeplywu wody, a z drugiej strony marny takq 
i lof t  rofllnnoicl, ktbra stanowi jeszue wigkszq przeszkodp. Jest to dysonans w przypadku RZGW. 
Miejmy nadzieje, t e  k to i  decyzyjny z RZGW pojawi sig na tej Kornisji I jakieS wspbine stanowisko 
zostanie wypracowane. 

Burrnistrz Miasta Klodzka Pan Mlchal Piszko: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. Odnoszqc sig 
t e i  do wypowiedzi Pana V-ce Przewodniczqcego Wbjclka. W 2015 roku bylern w RZGW, najpierw 
tutaj klodzkim, polniej we Wroclawiu. W ktodzkirn RZGW otrzyrnatern informacjg, i e  ten fachowo 
okrefiajqc - rurnosz, ktbry zostal naniesiony po 1997 roku w okoiicg wodospadu zostal nanlesiony 
5-6 km w g6rg rzeki. Koryto rzeki zmienilo swbj bieg i ten rurnosz jest fragrnentem wybranego 
wczeiniej bocznego brzegu rzeki. Na propozycje wydania komui zgody na wybieranie tego rurnoszu, 
otrzyrnatern odpowiedl, t e  jest to rurnosz, ktory przyda sig RZGW w pblniejszych latach, kiedy to 
oni bgdq rniell pieniqdze na zatatanie tej dziury i powrbt biegu rzeki do wcze4niejszego koryta. 
Rozmowy z RZGW sq trudne, czasarni moina odnieit wratenie, t e  spotykasz sig ze fcianq. Mbwisz 
o jednyrn, a dostajesz odpowiedi o druglm. W 2016 roku pojawily sip koparki i spychaue w korycie 
rzeki na odcinku 100-150 rnetrciw. Jak w 2015 roku bytern w RZGW jeszcze za poprzedniego 
kierownictwa RZGW, to bylern urndwiony z osoba ktora powiedziala, ze to jest dopier0 pouqtek 
i bgdq katdego roku robit po 100-150 metrow koryta, urnacniai wat, urnacniak betonowe wspory 
w strone rnostu telaznego. Powiedziano mi, zebyrn o Wyspie Piasek na razie zapornnial, bo to jest 
perspektywa kilku nastgpnych lat. Doszlo do zrniany rzqdbw i sprawa zostata ucigta. Teraz chyba 
jedynyrn na to sposobern, ieby wyrnbc na decydentach na gbrze przekazanie wigkszych irodk6w, to 
jest kwestia perrnanentnego jetdtenia, wysytania pisrn i zaproszenia na rozrnowg kogok decyzyjnego 
z RZGW. Chociat szuerze w to wqtpig. Myiig, te  zostanie wystany przedstawiciel, ktbry jest 
w Klodzku Pan tr6dlowski1 kt61-y powie to co j u i  i tak wszyscy wierny. Moie w tyrn 2022 roku dojdzie 
do realizacji tego calego zarnierzenia i rnarn nadziejg, t e  do tego uasu  ten teren nie zostanie 
w iaden sposbb dotknigty kataklizrnern zwiqanyrn z opadarni deszczu. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski: Nie bez kozery pytatern wczeiniej o tzw. wykonania 
zastepcze w przypadku drzew. Pytanie t e i  czy nie powinniirny rozwataC kwestii jakiegog sitowego 
rozwiqzania. Tutaj radny Pan Banecki uirniechnql sig w mornencie, gdy Pan Burrnistrz rnbwilo tyrn, 
t e  ten rumosz Irn sig przyda, mote te przgsla po zwaionyrn rnoicle w 1997 roku, ktbre do dzisiaj le tq  
w korycie rzeki, t e t  Im sig przydadza? 

Wiecej zapytah nie stwierdzono. 

19, Wnioski i 04wiadczenla radnych. 

Radny Pan Jacek Banecki podzigkowat Prezesowi ZAMG Panu Tornaszowi Pelyhsklernu za 
dostaruenie wyliuenia dotyczqcego przychodbw i kosztbw na Twierdzy Ktodzkiej. Dobra wiadornoit 
to taka, t e  kt04 tego pilnuje i te wyniki sq coraz lepsze, natornlast zla wiadornoit, to taka t e  bez 
zewngt~nych pieniedzy na Twierdzy niczego nie bqdzie, poniewat te koszty narn spadly prawie 
dwukrotnie, przychody wzrosly raptern o 200 tys. zt.. ZAMG jest zobowiqzany doinwestowat 



ok. 130 tys. zl, inwestuje wigcej. Nie sq to jakiei porazajqce pieniqdze biorqc pod uwagq obecny 
projekt, kt6ry tam opiewa na ponad 4 rnin.zt. Twierdza zarabia na siebie, ale nie sq to pieniqdze, 
kt6re bgdq urnotiiwiaty jej sarnodzieine inwestycje, leszcze raz dzigkujg, a Pana Prezesa proszg 
o podzigkowanie swolrn sluiborn finansowyrn. 

Glos zabrat radny Pan Stanistaw Ferenc: Panie Przewodniczqcy, Panie Burmlstrzu, Szanowna Rado. 
Jak j u i  sarna skarga wykazala, przy wsp6inym dzialaniu Burrnistrza, Sfarostwa mozna duio osiqgnqt 
co tutaj wykazal referujqcy skargg Pan Adam Kwas, za co mu dzigkuje. Wczeiniej zabralern gtos nle 
po to, teby kogoi krytykowat. Uwaiarn, i e  przy dobryrn wsp6tdzialaniu Burmistrza, Starosty rnotna 
wiele rzeczy dopiqt do kohca, zeby nie bylo pbiniej plotek, niedornowieh. Dzigkuje koledze, kt6ry 
podjqt ternat tego parkingu. Mnie t e i  od dtuiszego czasu nagabywano, tyiko ja od pouqtku 
powledziatem tej osobie, t e  wedtug rnojej oceny jest to plotka. Cieszg sig, ze widat wsp6lpracg 
Starostwa i Burrnistrza. Marn nadzieje, ze to bedzie szlo w dobryrn kierunku dla potytku nas 
wszystklch. 

Burrnistrz Miasta Klodzka Pan Michat Piszko: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. Nie rnoge nie 
skorzystat; z okazji I powiedziet, i e  rzeuywiicie t e i  do rnnie doszty te stuchy zwiqzane z parkingiern 
i jego otoczeniem. Nie ma co sig prrejrnowat Panie radny i trzeba nazwat z imienia i nazwiska taka 
osobg. Jest to Pan Jerzy Motyka, ktory propaguje takq inforrnacje wir6d kupcbw. Nie ma sig co tu 
szczypat - lerzy Motyka - I tyle. 

Ad vocem radny Pan Stanislaw Fannc: Panie Burmistrzu, wychodzg zawsze z zakienia, Ze radny 
jest po to, aby wysluchiwat rnieszkahcbw i w oparciu o swojq wiedze, swoje doiwiaduenie 
rozeznawat te ternaty. Jeili chodzi o anonirnowost, to ja zawsze wychodzg z zatotenia, i e  aby 
otrzyrnywat wiadornoici to radny musi byt  jak dziennikarz i pewne zasady zachowat, aby te 
inforrnacje otrzyrnywat. Katdy wie, i e  jeieii ze rnnq rozrnawia, to mu sig krzywda nie stanie. Czgsto 
ludzie - jak Pan Burrnistrz zauwaiyl - podajq plotki, ale t e t  podajq wiadornoici wiarygodne, o kt6rych 
ugsto ja nie wiern i wiele os6b nie wie, a wiedzq o nich tylko wtajemniczeni. 

Burrnistrz Miasta Klodzka Pan Michal Piszko: Panie Przewodniczqcy, ~ y s o k a  Rado, ale tutaj w tych 
sprawach naprawdg nikt nie ma nic do ukrycia. Tak sqdzg. To sqsprawy publiczne i Pan Motyka jest 
osobq t e i  pubilunq. Wieiokrotnie dawal ternu dowbd na przestrzeni ostatnich lat i ja nie ukrywarn, 
t e  korzystarn z tej sytuacji, bo marn nadzieje, t e  rnieszkahcy czytajq protokoty z sesji, ieby wiedzlell 
kto takie lnformacje rozpowszechnia, ktbre tez rnajq swojq drugq strone, chociatby to, i e  uderzajq 
we mnie i osoby ze rnnq wsp6tpracujqce. Korzystam z tego prawa i m6wig jasno i wyrainie, Ze to byl 
Pan lerzy Motyka. 

Glos zabral V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Zdzislaw Duda: Wtainie w tej sprawie trzy dnl ternu 
Pan Jerzy Motyka, bo tak rnogg rn6wiC zaczepit rnnie tutaj niedaieko i te t  tq plotkg rozsiewal o tym 
rnarkecie. Dziwiq sig, t e  dalej rozsiewa. Wykonatem bezpoiredni telefon do Burrnistrza, spotkaliimy 
sig z Panern Burrnistrzern 1 ta plotka zostata zdernaskowana, i e  jest to tyiko plotka. Nie wiern 
dlaczego ona dalej krqiy. Wiern, i e  parking bgdzie istnial i tutaj Pan Prezes ZAMG r6wniet to  zapewnl, 

Burrnistrz Miasta Klodzka Pan Mlchat Plszko: Korzystajqc z tej sytuacji, jeieli radny Pan Ferenc 
nastgpnym razern bedzie rnial rnoiliwoit spotkania Pana Motyki, to  proszg siq go zapytat o jego 
teren u zbiegu uiicy Czeskiej I ul. Arrnii Krajowej. W jakim on jest stanie, jak on jest utrzyrnywany 
i jakl jest tam po prostu chlew. 

Wigcej wnioskbw i oiwladueh nie stwlerdzono. 

20. Sprawy r6ine. 

Pnewodniczqcy Rady poinforrnowal radnych, i e  do 15 wrzeinia moiria skladat wnioskl do projektu 
budietu na 2018 rok. 
Przewodnlczqcy Rady Pan Tomasz tabski: W piqtek wstgpnie rozrnawialiirny telefonicznie z Panern 
rnecenasern, natorniast chcialern doprecyzowat w jakiej jesteimy sytuacjl je i i i  chodzi o skargg na 
uchwalg Kolegiurn Regionainej Izby Obrachunkowej ztoionq do Sqdu Adrninistracyjnego na 
podstawie uchwaty Rady Miejskiej. W dniu 27 sierpnia wptynqt do Urzgdu, a 1 sierpnia do Rady 
Miejskiej wyrok Sqdu Adrninistracyjnego we Wroclawiu, ktbry oddaia skarge. Moje pytanie, ktbre 



zasygnalizowalem I chciatbym zeby to dzisiaj doprecyzowat jest nastqpujqce: czy my w obecnyrn 
stanie tej sprawy, poniewai skarga byta skladana w oparciu o uchwate Rady Miejskiej, kt6ra podjeta 
24 styunia 2017 roku decyzje, t e  sktada takq skargg, czy my w tym rnomencie jako Rada nie 
powlnniimy podjqt uchwaly przychylajqcej sie do tego co sugeruje Spbtka, czyll do rezygnacjl 
z kasacjl? Czy powinniimy wyrazit sw6j gtos? Czy t e i  wyrazit go poprzez niedochowanie terminu? 
Podejrzewarn, i e  Pan rnecenas przejrzal te kwestie i bedzie rn6gt nam to  jednoznacznie wyjainit. 

Burrnlstrz Miasta Ktodzka Pan Michal Piszko: Panie Przewodniaqcy, Wysoka Rado, w tyrn 
mornencie jeszcze nad tym pracujerny, konsultujemy tet  z prawnikarni Spbtki. Korzystajqc z okazjl 
powiem jak wyglqda sytuacja z Dolnoilqsklrn Projektem Rekultywacji i ze sp6lkq ,,irnieciowq". 
Ze strony Wojewbdzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska przyszta propozycja, oferta 
pi~~dziesi~cioprocentowego dofinansowania, czyli zwiekszyli o 25% swoje dofinansowanie. Niestety 
dalej z Narodowego Funduszu Ochrony Srodowiska przyszla informacja, ktora jest dla rnnle 
bulwersujqca i oburzajqca jak rnoina wyrzucit tak duiy projekt, w ktory jest zaangaiowanych tyle 
grnin, dotyczy tylu mieszkahc6w naszego wojewodztwa nie podajqc ani jednego zdania o p~yczynach 
odrzucenia tego wniosku. Marny sytuacje takq, a nie innq. Te wysypiska trzeba zrekultywowaC. 
Bardzo zta jest sytuacja na wysypisku w Malczycach. W zesztym tygodniu przypadkiem widziatem 
w telewizji og6lnopolsklej plerwszq inforrnacje w tyrn ternacie i rnyilg, i e  taka ofensywa rnedialna, 
polityczno-spoleczna zostanie rozkrecona na wigkszy obszar, na wyiszy poziorn. Z ubolewaniern tet  
przyjrnujq reakcjg post6w i senator6w obecnie rzqdzqcej partii Prawa i SprawiedllwoSt, kt6rzy zostali 
dwa I p6l rniesiqca temu poproszeni przez wladze Spolki, przez Marszatka Wojewodztwa, przez 
wszystkie gminy, o to aby interweniowaly w sprawie, kt6ra dotyczy rnieszkahcbw ich okreg6w 
wyborczych. Do tej pory nie bylo tadnej reakcji. Nie widziakrn w poczcie do wiadornolcl iadnego 
pisma od p~edstawiclell partii rzqdzqcej, i e  sig zainteresowali tyrn ternatem. Jedynq osobq, kt6ra 
sig tyrn zainteresowab, to byta poslanka Pani Monika Wielichowska, kt6ra interpelowala w tej sprawie 
do Ministerstwa Srodowiska I na chwile obecnq czekamy dalej. Dostaliimy jeszue propozycjq tego, 
aby uzyskad od Narodowego Funduszu Ochrony Srodowiska poiyczke, ale odpisalilmy, t e  nie 
jesteirny zainteresowani takq forrnq reaiizacji tego przedsigwziecia. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i absk i :  Panie Burmistrz, ja nie chcqc wchodzit w sarnq 
rnerytorykg tej kwestii, bo co do tego jak bedzie wyglqdal scenariusz tego przedsiewzigcia i jego 
efekty, to ja jasno i klarownie go nakrellilern w zesztym roku zanirn jeszue przystqpilitmy do tego 
projektu i pbki co to on sig niestety sprawdza. Byl to czarny scenariusz i na razie uarno slg sprawdza. 
l a  w tyrn rnornencie pytam od strony forrnalnej, bo rnarny sytuacje taka  it wyrok wplynqt 27 sierpnla, 
to Rada podjda uchwak o tyrn, t e  skladarny skarge do Sqdu Adrninistracyjnego, poniewat jest to 
tryb dwuinstancyjny rnarny rnoiiiwoSt skargi kasacyjnej. W zwiqku z tyrn moje pytanie do Pana 
Burrnistrza i w szaeg6lnoSci do Pana mecenasa jest takie, bo termin trzydzlestodniowy uplywa za 
t n y  dni: Czy Rada na dzieh dzlsiejszy po otrzyrnaniu taklego wyroku powinna podejmowat uchwatg 
np, o rezygnacji ze zbtenia skargi kasacyjnej, czy t e i  o ztoienlu takiej skargi? Czy petnomocnictwo, 
kt6re zostato udzielone dotyuylo tylko postepowania w I instancji, czy t e i  w obydwu? Wydaje mi 
sie, i e  to jest dosyt istotna sprawa, bo jeteli rnielibyirny podejrnowat jakieS uchwaty I zmlelclt sic 
w terminie, to zostajq narn trzy dni. 

Glos zabrat mecenas Pan Marcln Tneclak:  Co do zasady, jeSli chodzi o Srodki zaskariania, to nie 
ma sprecyzowanego obowiqzku, ieby nle skonystanie z nich wymagalo podejrnowania uchwat. 
Motna z tego skorzystat, chociai motna t e i  z tego nie skorzystat. Pamigtarn naszq rozmowe Panie 
Przewodniczqcy. Tu Pan t e i  podzielit poglqd, ja S I ~  co do zasady powoli ku niernu sktaniam, i e  
sktadanie tej skargi kasacyjnej nie ma wiekszego sensu, bo nic raczej nie osiqgnierny. Niernniej 
jednak, tak jak Pan slusznie zauwaiyt, zostato kilka dni i proszg nam pozwolit dziatat. Co do samej 
uchwaly odnoSnie sktadania bqdi nie skladania Brodka zaskarienia na ten moment nie wydaje mi sip 
ona zasadna, bo Srodek zaskartenia albo sie wnosi, albo nie. Nie wyrnaga to odrebnego dokurnentu, 
bo to jest uprawnienie strony, a nie obowiqzek. Nikt nigdzie nie napisal, t e  jest obowiqzek 
odwdywania sie od jakiegokolwiek wyroku do wytszej instancji. Moina to zrobit, ale nie trzeba, wiec 
obejmowanie tego osobnq uchwalq nie wydaje mi sic celowe. Co do dokumentu pelnomocnictwa, to 
przyznarn sie szczerze rnusze jeszcze zobaczyt. (Mecenas uzyskal informacje z sali, i t  
pelnomocnlctwo dotyczyio I instancji). Gdyby sic zdecydowat na skarge kasacyjnq, to bgdzie trzeba 
takiego petnornocnictwa udziellt. 



Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski: Jezeii dobrze rozurnieh, zakladarny na razie nastppujqce 
rozwiqzanle, i e  jeieli bpdzie decyzja o tyrn, it skladamy skarge kasacyjnq, to wtedy ewentualnie 
podejrnierny uchwalg, natorniast z tego co dostyszalern pelnornocnictwo dotyczyto tylko I instancji. 
Panie mecenasie, a kiedy rnoterny rniet takq stuprocentowq, jednoznauna odpowiedi? 

Ustaiono, te sprawa zostanie jak najszybciej wyjainiona. 

Radna Pan1 Renata Urbanlak zwr6cita sie z protbq o umotliwienie zabrania gtosu przez 
rnieszkarlc6w okrpgu wyborczego, gdzie powstat wainy dla mieszkahc6w problem. 

Gtos zabrala przedstawlclelka mleszkancbw okollc ul. Tetmajera: Panie Przewodniaqcy, 
Wysoka Rado, Panie Burrnistrzu. Jestern przedstawicielkq rnieszkahc6w okolic ul. Tetmajera i tam 
pojawit sie dia nas bardzo istotny i powainy problem. Problem ten przedloZyliSrny do Pahstwa na 
piirnie podparty wleioma podpisarnl i mote ja to pisrno przeczytam, poniewai jest to pismo iwieie 
jeszue nie wszyscy rnieiiicie Pahstwo okazje sic z nirn zaznajornik, cyt.: ,My, nizej podpisani 
mieszkaricy zwracamy sic z upnejmq proibq o niedopuszczenie do rozbudowy powienchni 
magazynowej skiepu znajdujqcego sic przy ui. Tetmajera. l u i  obecna dzia/ainoft tego skiepu jest 
uciqziiwa did nas sqsiadujgcych z nim budynkdw i ulic. Ciqgle dostawy towaru do skiepu zagraiajq 
bezpieueristwu mieszkaricdw oraz dzieci bawiqcych sie na tylach budynkdw, ktdre od zawsze sluiy/y 
im jako podwdrko, a dzii jest to ruchliwa uiica i plac manewrowy dia duiych dostawczych 
samochoddw. Nadmieniamy jednak, ze nie jesteimy przeciwni istnieniu tego sklepu, ale za 
pozostawieniem go w istniejqcej Formule, czyli skiepu osiedlowego, peiniqcego forme najbiiiszego 
dla jego mieszkahcdw zaopatrzenia w artykoly spoiywcze czy inne pierwszej potneby. Obecne 
dqzenie jego wlaicicieli zmierza do budowy na tylach istniejqcego pawilonu duiej powierzchni 
magazynowej, ktdra ma slutyd jako centrainy magazyn piwa, wody minerainej i innych towardw dia 
innych sklepdw tych wlafcicieii mieszczqcych sig poza terenem miasta Klodzka. Natomiast, my 
mieszkahcy od wieiu /at na tym terenie dzieriawimy od miasta ogddkl, ktdre sq jedynq enkiawa 
zieieni I rekreacji na tej  uiicy. Ponadto chcieiibyimy zwr6cik uwage na fakt, ze dzielnica miasta, na 
ktdrej znajduje sie i uollca Tetmajera, jest jednq z niepo wtarzalnych zabytkowych form zabudowy 
pnedwojennej stanowlqcych wartoid kuiturowq i zabytkowi Klodzka. l e j  atmosfera 
i niepowtamlnoft2 jak dotqd nie zostala zakldcona ani zmieniona przez nieodpowiedzialnq dzialalnoit 
infrastrvkturalnq, Budowa duzej powienchni magazynowej na tylach naszych domdw stanowit 
bedzie zpewnoiciq zagroienie dla tej zabudowy, gdyt budynki te sq budowane z tzw. cegly dziurawkl 
i z pewnofciq cieiki transport samochodowy, ktdry juz i tak pojawil sie w otoueniu skiepu 
a z pewnofcia po wybudowaniu magazynu bedzie bardziej wzmotony stanie sie dutym zagroieniem 
dia naszych domdw. Obecna tendencja wyprowadzania transportu ciekiego z miast poprzez budowe 
obwodnic podyktowana jest wlainie takimi wzgiedami. Ponadto na terenie dawnego ,POM-u" p n y  
ui. Wyspiahskiego istniejq dogodne warunki do budowania powierzchni magazynowych czy 
handlowych, gdyi nie znajdujq sie one w otoueniu domdw mieszkalnych, posiadajq odpowiedniq 
przestrzeri do wjazd6w nawet dutych samochod6w dostawczych typu ,tir", znajdujq sie w bilskiej 
odieg4Lci od ww. skiepu." Bardzo prosirny Pahstwa o pornoc w zabiokowaniu tej inwestycjl. 
Jui w 2016 roku zloiyilSrny wniosek do Urzedu Miasta o zrniany w zagospodarowaniu przestrzennym 
I przekwalifikowaniu tych terenbw, kt6re chyba nieopatrznie zostaly w 1968 roku zakwaiifikowarie do 
zabudowy niskiej lub garatowej i o przekwaiifikowanie ich na tzw. teren zieiony. Ten wniosek jest 
ztotony i bardzo prosirny o to, ieby byl przy nowych pianach zagospodarowania uwzgledniony. 
Dziekuje bardzo. 

Przewodnicz~cy Rady Pan Tomasz rabski: Prosze powiedziek, do kogo to plsmo zostalo 
skierowane? 

Przedstawlcielka mleszka~cbw okolic ul. Tetmajera: Dwa pisrna tej samej trejci skierowaliimy 
do Rady Miasta jak r6wniet do Pana Burrnistrza. Pod pisrnern rnarny zebranych 82 podplsy wszystkich 
os6b, kt6re popierajq nasz wniosek. Podpis6w byloby znacznie wiecej, ale chcielijrny zdqiyt na 
dzisiejszq Radp, zeby przedstawit ten problem. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz hbsk l  poinforrnowal, i e  pisrno kt6re wph/n@o do Rady 
otrzymajq wszyscy radni oraz zostanie skierowane do Przewodniuqcego Komisji Gospodarki 
Kornunalnej, Ochrony Srodowiska i ladu Przestrzennego, aby Kornisja zapoznala sip z pismern na 



najbiitszym posiedzeniu, na kt6ryrn bgdzie obecny Pan Burrnistrz. Zobaczyrny jak wygiqda stan 
prawny, jakie sq mozilwoici i co motna zrobit. W tej chwiii trudno powiedziet, gdyt nle znamy 
tematu. 

Pnedstawlcielka mleszkalicciw okollc ul. Tetmajera: Nadmieniq, t e  w budynku Tetrnajera 4 
ju t  istniat wczeiniej sklep rniqsny i uiytkowanie tego sklepu doprowadzito do taklego stanu 
technicznego budynku, t e  Nadzb Budowiany wydal natychrniastowy nakaz zarnkniecia tego sklepu. 
Ten sklep zostat zlikwidowany, poniewaz tak bardzo pogorszyt siq stan techniczny budynku. 
Wszystkie budynki sq jednakowo budowane, z cegh dziurawki. Pojawiajq sig u nas na podwbku 
nawet samochody piqtnastotonowe, wiqc z cat4 pewnosclq dia tej zabudowy nie jest to dobre. 
Ponadto, u nas przy wjetdzie na podw6rko jest znak drogowy zakaz wjazdu, a pod nirn byta kiauzula 
z wyjqtkiern rnieszkahc6w oraz samochod6w dostawczych do 3,5 tonu. W rnornencie kiedy nowi 
wtaicicieie objqli w posiadanie ten sklep, to ta tabiiczka zniknqta. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabskl: Czy ten znak jest na terenie prywatnyrn? 

Pnedstawicielka miemzkalic~w okollc ul. Tetmajera: Nie. Jest'to wsp6lnota rnieszkaniowa. 
Z tytu rnamy droge wewnqtrznq. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz iabskl: To t e i  bqdzie t ~ e b a  sprawdzit, bo stawienie znakdw 
naiely do wlaicicieia danego terenu. Nie jest to petna dowolno5t. 

Przedstawicielka mleszkalicciw okolic ul. Tetmajera: Droga wewnqtrzna jest wtasnogciq miasta. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz rabski poinformowal, i e  skieruje sprawg na Komisjq Gospodarki 
Komunainej, Ochrony Srodowiska i tadu Przestrzennego, ceiem rozpoznania sprawy. 

Pnedstawicielka mieszkalic6w okollc ui. Tetmajera: Bardzo dzigkujp. Mamy nadzieje, t e  
bgdzie ona pozytywnle dia nas zatatwiona. 

Gtos zabrat V-ce Przewodniczqcy Pan Zdzislaw Duda: Trochg sig dziwiq i jestern zaskoaony, t e  
inwestor w tym rniejscu chce budowat tak duie rnagazyny skoro posiada w Dusznikach potetny sklep 
z motiiwo4ciq powigkszenia infrastruktury, z iepszq kornunikacjq dojazdowa i mniej uciqtllwq dia 
mieszkahcbw. Mote w tyrn kierunku t ~ e b a  na niego naciskat, aby wykorzystat Duszniki, a Klodzku 
dat spokbj. 

Gbs zabrat radny Pan Stanistaw Ferenc: Panie Przewodniczqcy, Panie Burmistrzu. Mam pytanie. 
W rniejscu jak jest park miedzy ui. Rodzinnq, a Sp6tdzielczq powstaje rniejsce rekreacyjne. 
Mieszkahcy zadajq pytanie - czy nie znaiaztyby siq pieniqdze na wybudowanie iekklej konstrukcji 
zadaszenie, k t b e  by chronito p ~ e d  deszuem osoby, kt6re tam hrviczq. Chodzi o takqdeiikatnqwiatg, 
ktbra nie bytaby droga, a zarazem w razie ztej pogody mozna byto fwiczy6. To sq uwagi nie rnoje, 
ale rnleszkahc6w. 

Odpowiedzi udzieiit Burrnistrz Miasta Ktodzka Pan Michal Plszko: lezeii chodzi o kwestie zwiqzane 
z sitowniq, to tam nie przewiduje siq tadnej budowy zadaszenia. Filozofiq tego typu instalacji jest 
wtainie to, t e  sqona odkryte, na iwieiym powietrzu, Jeteli kt06 nie chce CwiczyC w deszczu, to mote 
p6jgt na sitownig zadaszonq i tam potwiayt .  

Wigcej gbs6w nie stwierdzono. 

21. Lako(lczenls sesji 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabski zarnknql obrady m6wiqc: ,,Zamykam obrady XLV sesji 
Rady Miejskiej w Kbdzku". 

Zakohczenle sesji nastzlpilo o godz. 16:25 , 


